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Samrådsredogörelse 
Fördjupad översiktsplan för Jörn, Skellefteå kommun, 
Västerbottens län 
Synpunkter som kommit in under samrådet redovisas nedan, tillsammans med 
kommentarer. 

Så här har utställningen gått till  
Den fördjupade översiktsplanen för Jörn har varit utställd på samråd mellan 23 januari–23 
februari 2023. Kommunens invånare, föreningar, näringsliv, idéburna aktörer, 
myndigheter, och kommunala nämnder har fått tillfälle att lämna skriftliga synpunkter 
under den tiden. 

Planförslaget har också presenterats vid ett öppet hus som hölls den 9 februari 2023 i 
Furacenters matsal i Jörn. Vid mötet deltog cirka 50 personer.  

Inbjudan till samrådet annonserades i lokala tidningar, sociala medier och bifogad 
sändlista.  

Under samrådstiden har 14 skriftliga yttranden kommit in, varav 8 yttranden med 
synpunkter. 

En del mindre ändringar av planförslaget gjorts inför granskningen. 

Synpunkterna har främst berört:  

• Rennäring 

• Dagvatten 

• Grundträskån 

• kommunalt vatten- och avloppsnät 

• Trafiksäkerhet 

• Vattenskyddsföreskrifterna 

• Statliga byggnadsminnen 

• Klimatrelaterade risker 

• Transportpolitiska målen 

• Strandskydd 

• Återvinning 
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• Byggnadsordning 

• Fastighetsunderhåll 

• Texten och materialet i planen 

• Parkering 

• Spillvattenanläggningar 

• Oanvända byggnader 

• Markanvändningskartan 

• Gestaltning 

• Social hållbarhet 

• Ekologisk kompensation 

• Natur- och friluftsområden 

• Ovårdade fastigheter 

• Gestaltning 

• Trygghet 

• Social hållbarhet 

• Konst och kultur 

 
Ändringar inför granskningen 
Efter genomfört samråd och efter interna synpunkter har följande ändringar av 
planförslaget gjorts: 

Inledning 

• Tillägg i avsnittet ”Övriga styrdokument”. 

Målbild 

• Revidering av texten ” hållbar utveckling”. 

 

Önskad utveckling 

• Nytt avsnitt ”Gestaltning”. 

• Nytt avsnitt ” Trygghet”. 

• Revidering av texten ”Ovårdade byggnader”. 

• Revidering av texten ”Grön- och Blåstruktur”. 

• Nytt avsnitt ”Vitstruktur”. 

• Nytt avsnitt ”Ekologisk kompensation”. 

• Revidering av texten ”Kultur och fritid”. 

• Revidering av texten ”Riksväg 95” 

• Revidering av texten ”Avfall”. 
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• Tillägg av riktlinjer.  

Hänsyn 

• Revidering av texten ”Tung trafik och farligt gods”. 

• Revidering av texten ”Skyddsavstånd från järnvägen”. 

• Revidering av texten ”Skyddsavstånd från vägar”. 

• Nytt avsnitt ”Skred- och erosionsrisker”. 

• Nytt avsnitt ”Översvämningsrisker”. 

• Ändring av ordning i riktlinjer för ”Kulturmiljövärden”. 

• Tillägg av riktlinjer.  

Så gör vi 

• Förtydligande av avståndet som ska hållas till Grundträskån. 

  

Utöver ovan nämnda ändringar har mindre textändringar och redaktionella 
förändringar genomförts. 

Inkomna yttranden på planförslaget 
Under samrådstiden har 14 yttranden kommit in enligt nedanstående förteckning. 8 hade 
synpunkter. Yttrandena redovisas i sin helhet och kommenteras nedan.  

 

Samtliga yttranden finns tillgängliga i sin helhet på Skellefteå kommun, samhällsbyggnad. 

 

yttranden återges i sin helhet i en bilaga. 

 

Yttranden från: Datum Kommentar 
Region Västerbotten 2023-01-27 Ingen erinran 
Skanova (Telia Company) 2023-01-30 Ingen erinran 
Person 1 2023-02-10  Se nedan  
Person 2 2023-02-15  Ingen erinran  
Skellefteå Museum 2023-02-17  Se nedan 
Svenska kraftnät 2023-02-20 Ingen erinran  
Person 3 2023-02-21  Se nedan  
Samhällsbyggnadsnämnden 2023-02-22  Se nedan 
Luftfartsverket 2023-02-23 Sekretess  
Skellefteå Kraft 2023-02-23  Ingen erinran  
Kulturnämnden 2023-02-23  Se nedan  
Bygg- och miljönämnden 2023-02-27 Se nedan 
Support och lokaler 2023-02-28 Ingen erinran 
Länsstyrelsen 2023-03-03 Se nedan 
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Statliga 

Region Västerbotten 
Region Västerbotten ha emottagit förslaget och beslutat att inte inkomma med några 
synpunkter. 

 

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget.  

Länsstyrelsen 

Bakgrund 
Länsstyrelsen ska under samrådet verka för att riksintressen tillgodoses, att 
miljökvalitetsnormer följs, att redovisningen av områden för landsbygdsutveckling i 
strandnära lägen är förenlig med miljöbalken och att frågor om användningen av mark- 
och vattenområden som angår två eller flera kommuner samordnas. Länsstyrelsen ska 
även verka för att bebyggelse och byggnadsverk inte blir olämpliga med hänsyn till 
människors hälsa eller säkerhet eller till risken för olyckor, översvämning eller erosion 
samt tillhandahålla underlag och ge råd och vägledning om hur allmänna intressen kan 
hanteras i översiktsplaneringen.  

Länsstyrelsen ska under samrådet även ta tillvara och samordna statens intressen och 
lämna ett samlat yttrande från staten. Förslaget till fördjupad översiktsplan har därför 
skickats på remiss till berörda statliga myndigheter och sakområden inom Länsstyrelsen. 
De yttranden som inkommit från statliga myndigheter bifogas detta yttrande. 

Riksintressen 

Riksintresse för kommunikationer 
Länsstyrelsen har inga synpunkter kopplat till riksintresset men vill upplysa kommunen 
om att Trafikverket har genomfört en översyn av riksintressen för kommunikationer 
utifrån nya kriterier för utpekande. Nya beslut om riksintressen togs i september 2022 
och innebär att väg 95 inte längre är utpekad som riksintresse. 

 

Kommentar: Karta och text i planbeskrivningen korrigeras, så att väg 95 inte längre visas som 
riksintresse.  
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Synpunkten påverkar planförslaget. 

Riksintresse rennäring 
I planförslaget bedömer kommunen, efter dialog med Mausjaurs sameby, att 
riksintresseområdets utbredning inte är aktuell och behöver uppdateras. 

 

Kommentar: Efter samrådet har det klarlagts att riksintresset för rennäring är aktuellt. 
Planbeskrivningen är nu korrigerad. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Av MKB:n framgår vidare att det efter dialog med samebyn framkommit att rennäring inte 
bedrivs inom tätorten. Sametinget har dock fått bekräftat av samebyn att området som 
utgör riksintresse är viktigt för samebyn och att riksintressebeskrivningen stämmer 
överens med hur marken används idag.  

 

Kommentar: MKBn är nu justerad och skrivelserna om att rennäring inte bedrivs inom orten 
är borttagna. 

Synpunkten påverkar planförslaget.  

 

Med utgångspunkt i ovanstående är det svårt att bedöma påverkan på rennäringen och 
riksintresset i detta skede. Kommunen behöver därför fortsätta dialogen med samebyn 
om hur marken används idag, hur rennäringen kan komma att påverkas och om det finns 
behov av åtgärder eller av att anpassa markanvändningen för att undvika negativ 
påverkan på rennäringen och riksintresset. Synpunkter från samebyn behöver 
dokumenteras och det behöver framgå av planhandlingarna hur synpunkter och behov 
har beaktats.  

 

Kommentar: Kommunen har haft två möten med Mausjaur sameby, den 19 oktober 2021 och 
den 15 december 2022. Kommunen ser positivt på en fortsatt dialog med Mausjaur sameby i 
arbetet med FÖP Jörn, och även vad gäller andra kommunala planer och program. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget.  

 

I det fortsatta arbetet är det viktigt att ta hänsyn till kumulativa effekter för rennäringen 
och då även beakta hur den utveckling som förväntas ske utanför planområdet, som 
exempelvis etablering av tågtestbana kan komma att påverka rennäringen. Det är också 
viktigt att ha i åtanke att det över tid kan ske förändringar i hur marken används och att 
områden inom riksintresset som inte används idag kan bli aktuella att använda i 
framtiden. 

 

Kommentar: Planbeskrivningen har nu korrigerats så att det framgår att det i det fortsatta 
arbetet är viktigt att ta hänsyn till kumulativa effekter för rennäringen både innanför och 
utanför planområdet. Det har tydliggjorts i en ny riktlinje.  
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Synpunkten påverkar planförslaget.  

 

Miljökvalitetsnormer 
I avsnittet om dagvattenhantering beskrivs Grundträskån som en stor recipient av 
dagvatten, att dagvatten från vissa områden i Jörn avleds via dagvattenledningar och att 
omhändertagande av dagvatten inte bedöms vara ett stort problem. Det framgår dock 
inte var dagvattnet leds och om det finns områden från vilka dagvatten idag leds till 
Grundsträskån utan rening och fördröjning. Om så är fallet behöver det uppmärksammas 
i planförslaget att åtgärder kan behöva genomföras. 

 

Kommentar: Det finns idag inga krav på befintlig bebyggelse att rena dagvatten, men vid om- 
och tillbyggnationer ställs ofta krav på fördröjning och beroende på verksamhet, även rening 
av dagvatten. I en fördjupad översiktsplan bedömer kommunen att de inte behöver påvisa var 
utsläppspunkter av dagvatten till Grundträskån finns. Skellefteå kommun har en 
dagvattenstrategi som ska följas vid ny- och ombyggnationer.  

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Det är positivt att det finns riktlinjer för hantering av dagvatten i planförslaget. För att ge 
en samlad överblick över de riktlinjer i planförslaget som berör dagvatten kan riktlinjer 
som redovisas i kapitlet Önskad utveckling även redovisas i kapitlet Hänsyn. 

 

Kommentar: I viss mån kan det vara en fördel att upprepa och väva in saker i flera 
sammanhang i FÖP:en. Exempel att låta målbild och fokusområden genomsyra FÖP:ens alla 
plan. Det är dock inte aktuellt att upprepa samma riktlinje på två olika ställen i 
planbeskrivningen. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Frågor och åtgärder kopplade till dagvattenhantering kan med fördel även hanteras och 
utvecklas vidare i den vattentjänstplan som kommunen ska ta fram enligt 6 § lagen om 
allmänna vattentjänster (2006:412).  

 

Kommentar: Kommunen har noterat synpunkten, och kommer att titta på frågor och åtgärder 
kopplade till dagvattenhantering i vattentjänstplanen. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Enligt planförslaget säkerställs att exploatering inte försvårar möjligheten att uppnå MKN, 
exempelvis genom att inte tillåta exploatering av Grundträskåns strandzon. I kapitlet Så 
gör vi anges för vissa av områdena att ett visst avstånd ska hållas till Grundträskån vilket 
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är bra. Kommunen bör dock precisera hur stort avstånd som ska hållas till ån för att inte 
påverka dess naturvärden och riskera en försämring av åns status.  

 

Kommentar: Skrivelse har lagts till som hänvisar till avståndet i markanvändningskartan och 
klargör att det minsta avståndet till ån är 25 m. Kommunen anser att de markerade 
grönområdena i markanvändningskartan garanterar att det finns en säker buffert till 
Grundträskån som skyddar dess naturvärden och status, där det minsta avståndet som anges 
är 25 meter ifrån ån. Det är dock svårt att ta fram ett exakt avstånd till varje område, då 
minsta avstånd kan variera inom området.  

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

I miljökonsekvensbeskrivningen (MKB) finns som förslag till åtgärd i senare skeden om att 
utreda/åtgärda eventuella vandringshinder i Grundträskån. En sådan åtgärd skulle kunna 
finnas med som riktlinje i planförslaget som även bör kompletteras med resonemang om 
påverkan på status och möjlighet att uppnå MKN kopplat till miljöproblem som 
övergödning och miljögifter. 

 

Kommentar: Ny riktlinje har nu lagts till i planbeskrivningen. 

Synpunkten påverkar planförslaget.  

 

Av planförslaget framgår att avloppsreningsverket är dimensionerat för att kunna klara av 
mer än en fördubbling av befolkningen och att ledningsnätet är överdimensionerat. Det 
framgår inte men kan antas att tillkommande bebyggelse ska anslutas till kommunalt 
vatten- och avloppsnät men det vore bra om det kan förtydligas i planförslaget. 

 

Kommentar: Ny riktlinje om att tillkommande bebyggelse ska anslutas till allmänt VA läggs till i 
planbeskrivningen som ett förtydligande. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

  

Av miljökonsekvensbeskrivningen framgår att det kan uppstå måttligt negativ påverkan 
på grundvattenkvaliteten i Jörn då exploatering tillåts inom vattenskyddsområdets 
primära och sekundära skyddszon. Med anledning av den påverkan som kan uppstå och 
att reservvattentäkt saknas bör kommunen överväga att styra lokalisering av 
industriverksamheter till områden där det inte riskerar att leda till påverkan på 
grundvattenkvaliteten. I övrigt har Länsstyrelsen inga synpunkter kopplade till 
miljökvalitetsnormer. 

 

Kommentar: Kommunen har inte pekat ut några nya industriverksamheter inom 
vattenskyddsområdet. För det utpekade verksamhetsområdet Björklidenvägen finns sedan 
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tidigare en befintlig detaljplan för industrier. De andra utpekade verksamhetsområdena i 
planförslaget innebär utvecklad användning av befintliga industriområden. För varje område 
som är utpekad i markanvändningskartan står det skrivet att hänsyn ska tas till 
vattenskyddsområdet. Kommunen bedömer därför att det inte är aktuellt att göra några 
förändringar. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Mellankommunal samordning 
Länsstyrelsen har inga synpunkter. 

  

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Hälsa och säkerhet 

Buller och farligt gods 
De rekommenderade skyddsavstånd till väg och järnväg som redovisas i planförslaget 
överensstämmer inte med de riktlinjer för skyddsavstånd till transportleder för farligt 
gods som tagits fram av Länsstyrelsen Västerbotten och Länsstyrelsen Norrbotten. 
Länsstyrelsen rekommenderar att kommunen använder riktlinjerna både i det fortsatta 
arbetet med planförslaget och i efterföljande planering. 

 

Kommentar:  Kommunen har, efter kontakt med Trafikverket, korrigerat skyddsavståndet till 
transportleder för farligt gods så att de följer de rekommendationer som tagits fram av 
Länsstyrelsen Västerbotten och Länsstyrelsen Norrbotten.   

Synpunkterna påverkar planförslaget. 

 

Förorenad mark 
I planförslaget finns en riktlinje om att förorenade massor om möjligt ska behandlas och 
återanvändas på plats. Länsstyrelsen vill upplysa kommunen om att det enligt § 7 i 
vattenskyddsföreskrifterna är förbjudet med deponering, upplag och återfyllnad av eller 
med avfall, förorenade massor samt massor med okänd föroreningsbelastning i primär 
skyddszon, och att det kräver tillstånd i sekundär skyddszon. Av planförslaget bör det 
framgå att vattenskyddsföreskrifterna ska följas snarare än att hänsyn ska tas. 

 

Kommentar: Förtydligande är nu gjort i planbeskrivnigen så att det framgår att 
vattenskyddsföreskrifterna ska följas inom vattenskyddsområdet. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 
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Klimatrelaterade risker 

Det är bra att klimatanpassning tas upp i planförslaget. I MKB:n nämns att den ökande 
nederbördsmängden kan mötas genom att använda en klimatfaktor vid beräkning och 
dimensionering av dagvattensystem vilket skulle kunna finnas med som riktlinje i 
planförslaget. Kommunen skulle även kunna utveckla beskrivningen och exemplifiera hur 
dagvatten kan hanteras vid sin källa och renas och fördröjas innan det leds vidare till 
recipient eller dagvattennät. 

 

Kommentar: Kommunen använder en klimatfaktor på 1,3 när utredningar av dagvatten och 
skyfall görs och bedömer därmed att det inte behövs som en riktlinje. I planeringen jobbar 
kommunen alltid enligt kommunens dagvattenstrategi. Där tittar kommunen på 
dagvattenhanteringen utifrån en prioriteringsordning där LOD (lokalt omhändertagande av 
dagvatten) är första alternativet. Kommunen bedömer att hänvisning till kommunens 
dagvattenstrategi är en tillräcklig beskrivning för att undvika inaktualitet av planförslaget ifall 
nya riktlinjer i dagvattenstrategin skulle tillkomma.  

Synpunkten påverkar inte planförslaget.    

 

Det är positivt att kommunen har som ambition att ta fram en skyfallskartering för Jörn. 
Om kommunen även vill ta fram en översvämningskartering av Grundträskån har 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap tagit fram en vägledning för hur en sådan 
kan genomföras. 

 

Kommentar: För närvarande har kommunen inga planer på att ta fram en 
översvämningskartering för Grundträskån. Dock uppskattas och noteras detta tips. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

I det fortsatta arbetet och i efterföljande planering bör även beaktas hur eventuella 
erosionsrisker längs med Grundträskån kan komma att påverkas av ett förändrat klimat. 

 

Kommentar: Skrivelser angående beaktandet av framtida skred- och erosionsrisker längs 
Grundträskån, med hänsyn till klimatförändringar, har inkluderats i planförslaget. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Övriga synpunkter 

Kulturmiljö 
Det är bra att kommunen i flera delar av planförslaget uppmärksammar värdet i befintliga 
kulturmiljöer och att förtätning kan ske både genom renovering och komplettering. 
Upprustning av byggnader som går att rädda har stor betydelse för upplevelsen av Jörn 
och det är mycket positivt att kommunen har ambitionen att vara ett föredöme genom att 
ta hand om och vårda sina byggnader och miljöer.  
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Riktlinjerna för hur hänsyn ska tas till kulturmiljöerna inom planområdet är väl avvägda. 
Det vore dock bra om de redovisades samlat genom att de riktlinjer som berör 
kulturmiljöer under kapitlet Önskad utveckling även redovisades i kapitlet Hänsyn.  

 

Kommentar: Kommunen anser att det i viss mån kan vara en fördel att upprepa och väva in 
saker i flera sammanhang i FÖP:en. Exempelvis att låta målbild och fokusområden genomsyra 
FÖP:ens alla plan. Det är dock inte aktuellt att upprepa samma riktlinje på två olika ställen i 
planbeskrivningen. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

I kapitlet ”Så gör vi” anges för flera områden att hänsyn ska tas till kulturmiljövärden. För 
att underlätta efterföljande planering skulle det vara bra om kommunen kunde 
konkretisera hur och vilken hänsyn som behöver visas i respektive område, exempelvis 
genom riktlinjer för eller exempel på hur förtätning kan ske. 

 

Kommentar: Kommunen bedömer att FÖP:en håller en lagom detaljeringsnivå och att man får 
utreda hur tillkommande, eller ändrad bebyggelse och liknande ska anpassas till befintliga 
kulturvärden på platsen i exempelvis kommande detaljplaner. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Av planförslaget bör det framgå att även perrongtaket vid stationsbyggnaden är ett 
statligt byggnadsminne. 

 

Kommentar: Det är nu förtydligat på fler ställen i dokumentet att perrongtaket vid 
stationsbyggnaden är ett statligt byggnadsminne. 

Synpunkten påverkar förslaget.  

 

Nationella och regionala mål 
I arbetet med planförslaget bör kommunen även beakta de transportpolitiska målen. 

 

Kommentar: Det är nu förtydligat i planbeskrivningen att kommunen följer de 
transportpolitiska målen. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Naturmiljö 
Ambitionen att skydda Grundträskåns strandzon som grönt stråk för växter och djur 
genom samhället är bra. I det fortsatta arbetet med att utveckla park- och naturmiljön bör 
kommunen eftersträva att bevara naturlig vegetation i kantzonerna mot ån och mot 
våtmarkerna inom området eftersom det gynnar den biologiska mångfalden. 
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Kommentar: Riktlinje om att bevara naturlig vegetation i kantzonerna mot ån och mot 
våtmarkerna för att gynna den biologiska mångfalden läggs till. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Strandskydd 
Enligt beslut från 1979 om avgränsning av det generella strandskyddet i Västerbottens län 
så omfattas inte vattendragen inom planområdet av strandskydd. 

 

Kommentar: Planbeskrivningen är nu korrigerad så att text om strandskyddet tagits bort. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Svenska kraftnät 
Svenska kraftnät har tagit del av handlingarna för rubricerat ärende. Vi har i dagsläget 
inga anläggningar eller intressen som berörs i det aktuella området och har därför inga 
synpunkter utifrån den aspekten. Däremot kan det finnas distributionsnätsledningar i 
närheten och nätägaren bör i så fall höras i samrådet. Till sist vill Svenska kraftnät 
uppmärksamma kommunen på att även om kommunen och orten inte ser något ökat 
eleffektbehov i dagsläget kan det ändå finnas anledning att ha i åtanke ett ökande 
effektbehov och hur det i så fall kan påverka och eventuella åtgärder som kan behöva 
göras kopplat till detta. 

 

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Kommunala 

 

Samhällsbyggnadsnämnden 
Samhällsbyggnad, avdelningarna gator & parker, räddningstjänst, vatten & avfall och 
trafik, samlade yttrande över rubricerade förslag till fördjupad översiktsplan för Jörn. 

Gator och parker 
Gata: Inga synpunkter. 

 

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 
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Park: Angående rubriken “Grön, blå, vit infrastruktur”: Saknas tankar om vitstruktur. Värna 
befintliga träd, uppmuntra till nyplantering för att komplettera äldre trädbestånd. 
 

Kommentar: Text om blå och vit infrastruktur har nu lagts till. Texterna beskriver nuläget, 
vilken utvecklingspotential som finns samt vilken hänsyn som kan behöva tas till de blå och vita 
infrastrukturvärdena. 

Synpunkten påverkar förslaget.  

 

Angående rubriken “Kultur och Fritid”: Finns det möjlighet att den tillfälliga pulkabacken 
kan bli mer permanent och kompletteras med grillplats? På så sett skapa en bestående 
vinterlekplats. Utveckla text/idé om tillfällig pulkabacke vid elljusspåret. Finns annan 
pulkabacke? 

 

Kommentar: Kommunen ser positivt på en mer permanent plats för vinterlek. Om det blir 
aktuellt att genomföra det behöver man utreda vad som ska finnas på platsen, exempelvis 
grillplats. Inom ramen för den fördjupade översiktsplanen och den detaljeringsgrad som en 
sådan plan har finns det nu en riktlinje om att tillskapa platser för vinterlek. 

Synpunkten påverkar planförslaget.  

 

Angående rubriken “Grön och blåstruktur”: Centrumparkens text behöver ses över. Ta 
bort “ankdammen”. Då vi eventuellt kommer ta bort de stora dammarna är det olämpligt 
att beskriva dem i FÖP:en.  

 

Kommentar: Ankdammen är nu struken ur FÖP:en. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Layoutmässigt önskar gator och parker ändra färg på bakgrund i texten om 
markanvändningen för ökad läsbarhet och orienterbarhet. Olika bakgrundsfärg under de 
olika rubrikerna föreslås.  

 

Kommentar: Tyvärr är det svårt att ha olika färg för varje tabell och samtidigt behålla en bra 
läsbarhet. Då markanvändningskartan innehåller 10 avsnitt anser kommunen att det är svårt 
att välja ut olika färger till alla avsnitten som samtidigt ska fungera bra som bakgrundsfärg till 
den svarta texten. Kommunen har därför valt att markanvändningskartan endast ska innehålla 
1 bakgrundsfärg.  

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Trafik 
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För att underlätta byten mellan olika trafikslag bör parkeringen på busstationen förses 
med motorvärmare. 

 

Kommentar: Planbeskrivningen har korrigerats efter önskemål. 

Synpunkten påverkar planförslaget.  

Vatten och avlopp 
VA har varit med tidigare och lämnat information till arbetet med FÖPen och VAs 
verksamhet är bra beskriven med avseende på förutsättningar, möjligheter och 
utmaningar. Generellt kan det beskrivas att VAs spillvattenanläggningar skulle fungera 
bättre med en ökad belastning. Nollalternativet innebär således ett sämre alternativ för 
just spillvattenanläggningar i Jörn. Nuvarande dricksvatten- och avloppsanläggningar 
bedöms klara en fördubbling av befolkningen i Jörn utan särskilda investeringsbehov. 

 

Kommentar: Planbeskrivningen har korrigerats efter önskemål.  

Synpunkten påverkar planförslaget.  

 

Risk och Säkerhet 
RT: Inga synpunkter. 

 

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Avfall 
Då förordningen om insamling av förpackningar har trätt i kraft och kommunen tagit 
ställning till insamlingssystem kan vi även skriva det i FÖP Jörn, se nedan. 

Inne i samhället, centralt placerad inte så långt ifrån livsmedelsaffären finns en 
återvinningsstation där alla har tillträde att källsortera förpackningar i för ändamålet 
avsedda behållare. Kommunerna tar från om med första januari 2024 över insamlingen 
av förpackningar. Den ska senast sista december år 2026 ske vid fastighetsgräns. 
Samhällsbyggnadsnämnden har tagit beslut om en att denna insamling i en-och två 
bostadshus ska ske via en fyrfackslösning. Flerbostadshusen ska ha insamling via 
separata kärl eller underjordsbehållare. Återvinningsstationerna kommer att vara kvar för 
sällanförpackningar, det vill säga stora förpackningar som inte ryms i ditt fastighetsnära 
kärl. Skulle marken där återvinningsstationen står idag behövas för exploatering, så 
behöver ny mark upplåtas.  

 

Kommentar: Synpunkten tillgodoses och planbeskrivningen har ändrats enligt ovan. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 
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Skellefteå museum 
Kulturmiljöintresset integreras väl genom hela planförslaget. Från den historiska 
beskrivningen av Jörn till definitionen av de specifika kulturmiljövärdena, riktlinjer för att 
bevara, utveckla och aktivera dessa, liksom andra intressens hänsynstagande till 
kulturmiljövärdena. 

De utpekade historiska stråken synliggör olika områdens historiska identiteter vilka 
möjliggör för hänsynstagande till dessa vid eventuell exploatering. Trots att 
underhållsbehovet på många av de k-märkta byggnaderna i Jörns samhälle är stort har 
underhåll och ett bevarande som utgångspunkt betydelse för att Jörns historia och olika 
platsidentiteter ska kunna stärkas och fortsätta synliggöras. I vissa fall har förfallet gått för 
långt och ett bevarande är inte alla gånger möjligt, vilket FÖP:en lyfter. Viktigt är att sträva 
efter att bevara en mångfald av kulturhistorisk bebyggelse som kan spegla en bredd av 
människor. 

Sammanställningen av kulturmiljövärdena är innehållsrik. 

Det står att kulturmiljöprogrammet behöver uppdateras för att se vilka hus som berättar 
något om historien. Befintliga inventeringar visar redan på aktuella k-märkta hus i Jörn. 
Där kanske snarare passar att nämna att det är dags att göra en ny byggnadsordning över 
Jörn.  

Kommentar: Riktlinje om att byggnadsordningen för Jörn bör uppdateras finns redan med i 
planhandlingen och kommunen anser därför att ytterligare riktlinjer om byggnadsordningen 
inte bör läggas till.  

Synpunkterna påverkar inte planförslaget. 

 

Se eventuellt över uppställningen av riktlinjerna, de är många, sortera tematiskt eller från 
helhet till detalj. 

 

Kommentar: Uppställningen av riktlinjerna ändras med avsikt att sortera dem ifrån helhet till 
detalj.  

Synpunkterna påverkar planförslaget. 

 

Enligt MKB:n förväntas planförslaget ha en positiv inverkan på både kulturmiljön och 
stadsbilden. MKB:n sammanfattar tillgängliga kulturhistoriska planeringsunderlag väl.  

Framåt är det intressant att fundera över hur vi kan motivera fastighetsägare att 
underhålla sina byggnader. Att se mervärde i att äga/bo/bedriva verksamhet i 
kulturhistoriska byggnader. Hur kulturmiljöer kan ha betydelse för platsutvecklingen osv.  

Skellefteå museum ser sammanfattningsvis positivt på planförslaget, att det möjliggör för 
hänsynstagande till kulturvärdena vid Jörns framtida utveckling. 

 

Kommentar: Kommunen håller med om att det vore intressant att titta på hur man kan 
motivera fastighetsägare att underhålla sina byggnader. Framöver ser kommunen positivt på 
ett fortsatt samarbete med Skellefteå museum inom dessa frågor.  

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 
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Skellefteå Kraft 

Specifika synpunkter 
AO Vind: Ingen påverkan för Vind. 

 

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Kulturnämnden 
I planen nämns behovet av fungerande mötesplatser för olika aktiviteter, flera av dessa 
inomhus. I det sammanhanget kan Jörns relativt många byggnader som inte har använts 
över tid också fungera som produktionsplatser. Det som i förstone kan uppfattas som ett 
problem kan ibland ses som en resurs, som billiga och användbara lokaler för konstnärer 
och andra kreatörer som är i behov av just billiga och oömma lokaler. Sådana uthyrningar 
kan ske i projektform eller över längre tid. 

 

Kommentar: Kommunen ser positivt på att oanvända byggnader kan användas som 
produktionsplatser och till andra kulturfrämjande verksamheter. Det är dock i första hand upp 
till fastighetsägaren vad denne vill göra med sina byggnader och tomter. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Skellefteå kommun är i en fas av växande och behöver se alla sina olika små eller stora 
samhällen som tydliga resurser i den kommande framtiden. Här är konsten och kulturen 
viktiga "kitt" i varför människor trivs och vill kalla en plats sitt hem. 

 

Kommentar: Skrivelse om att Skellefteå kommun uppmuntrar till kulturella uttryck i olika 
former inarbetas i planbeskrivningen. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Bygg- och miljönämnden 

Allmänt om planförslaget 
En fördjupad översiktsplan är kommunens vision och avsiktsförklaring om hur den fysiska 
miljön bör användas, utvecklas och bevaras. Bygg- och miljönämnden ställer sig positiva 
till den fördjupade översiktsplanen för Jörn och konstaterar att planförslaget är väl 
utformat och att det finns tydliga och detaljerade kartor med god läsbarhet, både för 
allmänheten och för kommunens tjänstemän, som jobbar med samhällsplanering. I 
planförslaget anges riktlinjer för bebyggelsetyp samt lämpliga höjder och riktvärden för 
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det antal bostäder/verksamheter som varje område bör kunna bidra med. De tydliga 
riktlinjerna kommer underlätta vid kommande detaljplanering samtidigt som de skapar 
en tydlighet och förutsägbarhet för byggherrar och exploatörer som är intresserade av att 
utveckla Jörn. 

Det är tydligt att planens huvudsakliga fokus har utgått ifrån att planera framtida 
expansionsområden. Planförslaget beskriver på ett begripligt sätt vilken situation och 
verklighet Jörn befinner sig i just nu. Det framgår att kommunen behöver planera inifrån 
och ut, där befintliga områden först rustas upp, och därefter kan nybyggnationer 
succesivt tillskapas. Bygg- och miljönämnden delar dessa tydliga målsättningar och 
riktlinjer och anser de som rimliga för Jörns framtida utveckling. 

Nedan föreslås några punkter som med fördel kan utvecklas till granskningsskedet: 

• Under avsnittet Önskad utveckling tas det inledningsvis upp om Jörns historia 
och befintliga förutsättningar. Det hade varit intressant med en 
markanvändningskarta som visar hur detaljplaneringen ser ut i Jörn idag, likt 
kartan som finns på sidan 43, gärna med ett tillägg av elljusspår, skoterled, 
Nasaleden mm.  

Kommentar: Kommunen anser inte att en sammanställning av gällande detaljplaner i en karta 
för FÖP Jörn är aktuellt. Informationen i den skulle troligen bli svårtolkad och inte bidra med 
betydande underlag för framtida planering.  

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

• Det saknas en teckenförklaring till naturvärdeskartan. Färgen känns missvisande 
och kan förväxlas med besöksmål och bostäder som nämns senare i 
markanvändningskartan på sidan 43. Förslagsvis är gröna nyanser mer passande 
till naturvärden, och tydligare för läsaren, som ibland enbart kikar på kartor och 
bilder.  

Kommentar: Teckenförklaring är nu tillagd till Naturvärdesinventeringskartan. Färgerna anser 
kommunen är passande för förslaget, då de är gjorda efter en svensk standard vad gäller 
naturvärdesinventeringar. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

• Det saknas resonemang och kartbild för vitstrukturen på sidan 60. Ska 
elljusspåren/skidspåren och skoterlederna ledas om något eller kommer de vara 
kvar i sina befintliga lägen? Vore bra att se en redovisning av framtida vita stråk 
med tanke på ambitionerna om just grön-, blå- och vitstruktur i Jörn. 

Kommentar: Bakgrundstext och riktlinjer är nu tillagt om den vita infrastrukturen. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

• Pendlarparkering är viktigt i Jörn, vilket med fördel skulle kunna markeras på 
lämplig markanvändningskarta.  
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Kommentar: Pendlarparkeringar ingår redan i markanvändningen Trafik, eller 
transportinfrastruktur, det vill säga de grå områdena på kartan. Bedömningen är därför att 
det inte behöver upprepas på fler ställen i planförslaget.  

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Gestaltad livsmiljö 
I maj 2018 antog riksdagen en ny samlad politik för det som kallas gestaltade livsmiljöer. 
Målet är att gestaltad livsmiljö – arkitektur, form, design offentlig konst och kulturarv – ska 
bidra till ett hållbart, jämlikt och mindre segregerat samhälle, där alla ska få möjlighet att 
påverka vår gemensamma miljö. En viktig ambition i arbetet med hållbarhetsmål som 
gestaltad livsmiljö, är också att lyssna på de som bor och verkar i städer och samhällen. 
Dialogerna som genomförts under planarbetet är en mycket bra utgångspunkt för att i 
planhandlingarna kunna utveckla ämnet gestaltad livsmiljö ytterligare. Det nämns några 
gånger i texten ’’estetiskt tilltalande gestaltning’’, vad innebär det och hur ska det 
appliceras? Till granskningen önskas ett djupare resonemang kring arkitektur och 
gestaltning under avsnittet Så gör vi. 

 

Kommentar: Skrivelse om gestaltning har lagts till under avsnittet ”Önskad utveckling” där 
framtida gestaltning i Jörn nu specificeras mer detaljerat. ”Estetiskt tilltalande gestaltning” har 
även ersatts av ”god gestaltning”, för att förenkla kopplingen till skrivelsen. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Social hållbarhet 
Bygg- och miljönämnden ser positivt på att planen har ambitioner att skapa en blandning 
av olika bostadstyper och därmed skapa förutsättningar för att olika gruppers behov, i 
livets alla skeden, kan tillgodoses. Bra bostäder och goda boendemiljöer är viktigt för 
såväl tillväxten som för välfärden i länet. 

I Boverkets rapport Brottsförebyggande och trygghetsskapande perspektiv och åtgärder 
2019:20, lyfts det fram att det är viktigt att ha med trygghets- och brottsförebyggande 
perspektiven redan i översiktsplanen, så att kommunen skapar förutsättningar för att 
kunna utveckla nya, trygga och attraktiva områden. Jörn är ett mindre samhälle, men trots 
detta behöver vi tänka på trygghetsaspekten, då det är en del av en god livsmiljö och den 
sociala hållbarheten. 

 

Kommentar: Planförslagets ambition är att skapa ett Jörn som är tryggt och välkomnande. Det 
görs genom exempelvis en blandning av bostadstyper, möjliggöra för platser som inbjuder till 
liv och rörelser under fler timmar på dygnet under alla årstider, skapa förutsättningar för 
områden som är inbjudande med grönska med mera. Förtydliganden om trygghet har lagts till 
i kapitlet om önskad utveckling. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 
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Den första januari 2020 blev FN:s barnkonvention lag i Sverige. Barnperspektivet har en 
central roll i både översiktsplaner och detaljplaner. Barnens fysiska närmiljö har stor 
betydelse för deras liv och utveckling. Gestaltningsmässigt är det också viktigt för barn att 
kunna orientera- och identifiera sig med sin hemmiljö, och särskild ambition bör läggas på 
att skapa en skala som är i en läsbar detaljering, och på ett tydligt sätt är kopplad till hur 
ytor och rörelsemönster ansluter till varandra, på ett tryggt sätt ur ett barnperspektiv. Ett 
önskemål är att barnperspektivet får ett större utrymme under Så gör vi avsnittet, genom 
att utveckla texterna kring sociala konsekvenser. 

 

Kommentar: Skrivelse om barnperspektivet är nu inarbetad under avsnittet ”Hållbar 
utveckling” och i avsnittet ”Kultur och fritid”. Kommunen menar att en allmän beskrivning av 
barnperspektivet passar bättre inom dessa avsnitt, snarare än att placera det i kapitlet ”Så gör 
vi”. I ”Så gör vi” ska kommunen beskriva på ett detaljerat sätt hur varje område ska utvecklas 
och vad man bör ta hänsyn till inom det området. Kommunen framhåller att barnperspektivet 
bör beaktas genomgående i all planeringen och att det därför vore för omfattande att 
inkludera perspektivet i ”Så gör vi”. Kommunen kommer även att genomföra en SWOT-analys 
på FÖP Jörn där barnperspektivet kommer att behandlas. 

Synpunkten påverkar planförslaget. 

 

Ekosystemtjänster 
Planförslaget möjliggör en viss utökning av bebyggelse i form av bostäder och 
verksamheter, samtidigt som den värnar viktiga ute- och naturmiljöer. En framtida 
utveckling i Jörn betyder också att stadsbygdens park- och naturmiljöer får en ökad 
betydelse. En viktig faktor för att möjliggöra en utveckling av den utpekade viktiga gröna 
infrastrukturen är att det skjuts till medel för dessa miljöer. Detta bör ske genom att man 
inför arbetssättet ”ekologisk kompensation” som en följd av FÖP Jörn.  

Ekologisk kompensation innebär att de ekosystemtjänster som blir påverkade av 
förändring av en viss yta kompenseras genom att en annan yta utvecklas. Detta innebär 
att det blir olika kompensationsfaktorer på olika typer av ytor, beroende på vilken typ av 
ekosystemtjänst som påverkas. Detta bör kopplas mot genomförandedelen så att all 
utpekad grönstruktur i framtida projekt bedöms utifrån de som ekosystemtjänster bidrar 
med. En kompenseringsmodell kan på så sätt arbetas fram i genomförandet av planen 
där det går att avgöra vilken typ av ersättning eller kompensation som måste göras om ett 
område påverkas. 

För att få kraft att utveckla och bevara den grönstruktur som vi behöver i Jörn bör detta 
gälla generellt för all exploatering inom FÖP-området. Det vill säga att även de ytor som 
pekas ut för exploatering ska kompenseras, då även de kan bidra med ekosystemtjänster. 
Dessa ekosystemtjänster kan vara alltifrån dagvattenhantering, livsmiljö för pollinerande 
insekter till sociala- eller upplevelsevärden för människor. Ska ett skogs- eller grönområde 
exploateras ska förlusten av EKS ersättas och kompenseras genom att det sker en 
utveckling/förbättring av närliggande grönytor/grönstruktur för att kompensera bortfallet 
av ekosystemtjänster vare sig det handlar om biologisk mångfald, sociala värden eller mer 
tekniska egenskaper som dagvattenhantering. Det här arbetssättet innebär också att 
vissa exploateringar enbart tillför nya ekosystemtjänster till en yta. Till exempel så kan en 
stor asfalterad ytparkering som ersätts med bostadshus med gröna gårdar innebära att 
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området får större potential för biologisk mångfald och bättre möjligheter för 
omhändertagande av dagvatten än om den lämnas orörd. 

 

Kommentar: Kommunen ser positivt på att ekologisk kompensation utförs men att det är 
själva exploateringsskedet som kompensationen bestäms. Till granskning har text om ekologisk 
kompensation lagts till i avsnittet ”Önskad utveckling” för att tydliggöra kommunens 
förhållningssätt. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Natur- och friluftsområden 
Bygg- och anser att det bör tas ett större grepp kring natur- och friluftsområden. 
Planområdet omfattar framför allt ytor där fokus är exploatering. Utpekade natur- och 
friluftsområden utgörs av värdefulla gröna stråk genom samhället, men är av en 
begränsad omfattning. Genom att planera för större sammanhängande natur- och 
friluftsområden visar kommunen en tydlighet mot invånarna och andra intressenter att 
man värdesätter, inte bara bra boendemiljöer utan även tillgång till bra utemiljöer i 
anslutning till bostaden. Detta skapar förutsättningar för att kunna utveckla nya, trygga 
och attraktiva områden som säkerställer den ekologisk och sociala hållbarheten runt Jörn. 
Bygg- och miljönämnden anser att den ekologiska funktionen i natur- och friluftsområden 
behöver säkerställas på ett tydligare sätt. Det behöver framgå hur de ska bevaras och 
skyddas vid detaljplanering och under anläggningsskedet så att de inte bryts eller tas i 
anspråk för annat ändamål, exempelvis för upplag eller av andra anläggningstekniska 
skäl. 

 

Kommentar: Kommunen anser att de områden som pekas ut i markanvändningskartan 
kommer vara tillräckliga för att säkerställa den ekologiska funktionen i natur- och 
friluftsområden. Sammanhängande gröna stråk pekas framför allt ut i öst-västlig riktning. Där 
ingår bla de viktiga stråken längs ån, elljusspåret och skoterleden i närheten av Majaberget.  

I nord-sydlig riktning finns mindre sammanhängande gröna stråk med vissa avbrott, som inte 
pekas ut i markanvändningskartan. Det kan exempelvis vara en gata med trädrader och dessa 
är också viktiga att ha i åtanke. Bedömningen är att den befintlig bebyggelsestrukturen i Jörn 
påverkar möjligheten att kunna peka ut större gröna stråk i nord-sydlig riktning.   

I texten förtydligas att områden som ligger i direkt anslutning till planområdet också har 
betydelse för friluftsliv, ekologisk funktion, rennäring med mera.  

Den genomförda naturvärdesinventeringen ska fungera som ett underlag för att tydliggöra 
vilka värden som finns på platsen och vad som är viktigt att bevara. I planen finns en 
övergripande beskrivning av värdena, mer detaljerad information finns som GIS-underlag.  I 
första hand ska områden som pekas ut som natur- och friluftsområden inte brytas eller tas i 
anspråk för bebyggelse eller upplag och liknande.  

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 
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Support och lokaler 
Support och lokaler har tagit del av förslaget och har inga synpunkter att anföra till 
planen. Med föreslagen markanvändning tryggas eventuella behov av utökning för 
skolverksamhet. 

 

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 
Övriga 

Scanova (Telia Company) AB 
Skanova har inget att erinra mot detaljplanen. 

Skanovas teleanläggningar/rättigheter berörs inte/påverkas inte av rubricerat planförslag. 

Om Skanova tvingas vidta undanflyttningsåtgärder eller skydda telekablar för att 
möjliggöra exploatering förutsätter Skanova att den part som initierar åtgärden även 
bekostar den. 

Om så önskas kan ledningarna skickas digitalt i dwg-format för att infogas på plankartan. 
Kontakta https://www.ledningskollen.se 

Kabelanvisning beställs via https://www.ledningskollen. se 

 

Kommentar: Kommunen har noterat detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Person 1 
Jag håller på att ändra tomten till småindustritomt. Skulle då vilja att det blir tagit med i 
nya översiktsplanen så jag då slipper bekosta det själv. Skulle hjälpa mycket. 

 

Kommentar: Markanvändningen har ändrats efter önskemål i markanvändningskartan. 
Bedömningen är att en sådan användning kan lämpa sig inom området.  

Trots att FÖP:en nu säger kombitomt, så säger gällande detaljplan ”nej” till att ändra din tomt 
till en småindustritom, eller kombitomt. En ny detaljplan krävs för att kunna medge dina 
önskemål om småindustritomt, där FÖP:en då kan fungera som en vägledning för ett sådant 
beslut. Det är fastighetsägaren som behöver initiera och bekosta framtagande av en ny 
detaljplan. 

Synpunkten påverkar planförslaget.  
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Person 2 
Tack för ett gediget och arbete och ett lättläst dokument. Jag har tittat igenom de 
områden som jag tycker mej förstå och allt det jag skrivit upp som önskemål finns där. Allt 
ligger ju inte under FÖPs ansvar men det står också klart beskrivet vad det är. Så Tack. 

Jag hoppas på fler möten mellan Jörnsbor och kommun för att hjälpas åt att bygga Jörn! 

 

Kommentar:  

Kommunen har noterat och tackar för synpunkten. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

Person 3 
Det har kommit in synpunkter på ovårdade fastigheter i Jörn. 

 

Kommentar: Ärendena är nu tillsynsärenden och hanteras enligt den lagstiftning som finns för 
detta. 

Synpunkten påverkar inte planförslaget. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunledningskontoret 
Samhällsbyggnad 

Lars Hedqvist          Victor Hessner          Lovisa Hällkvist          Erik Andersson 
planeringschef        Fysisk planerare       Fysisk planerare        Fysisk planerare 
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